
braucienā uz Eiropas
Parlamentu Strasbūrā.    

Kā notika brauciens?
   -Mēs braucām ar autobusu,
kas, es teiktu, bija salīdzinoši
ērts. Pēc pirmās braukšanas
dienas piestājām Drēzdenē.
Braucām visu nākošo dienu un
nonācām Ziemassvētku
galvaspilsētā Strasbūrā, kur
bija īpaši patīkama
Ziemassvētku atmosfēra, daudz
tirdziņu un viss bija ļoti
skaisti. Nākošā diena tika
aizvadīta Eiropas Parlamentā,
kur mēs varējām uzdot
jautājumus Eiropas Parlamenta
deputātiem. Tad mūs sadalīja
grupās, un mēs izmēģinājām,
kā pieņemt lēmumus un
diskutēt Eiropas Parlamentā,
varējām iejusties īstu deputātu          
ādā.

Rēzeknes Valsts 1. ģimnāzijas
skolēniem neaizmirstams
notikums bija unikāla iespēja
piedalīties “Euroscola”
pasākumā, kas notika Eiropas
Parlamentā Strasbūrā.
Piedāvājam skolēnu atziņas
par redzēto un piedzīvoto !

Intervija ar Paulu
Dukaļsku par braucienu

uz Strasbūru

Kas ir Eiropas vēstnieku
programma?
   -Rēzeknes Valsts 1.ģimnāzijā
aktīvi darbojas Eiropas
Parlamenta vēstnieku skola. Tā 

RV1G AVĪZE “ATBALSS”,
Decembris – tradīciju un brīnumu mēnesis

ir programma, kuras ietvaros
mums ir doti dažādi uzdevumi,
lai popularizētu, veicinātu
izpratni par Eiropas Savienību
un tās vērtībām. Visu pagājušo
gadu mēs aktīvi izstrādājām
programmu, kā deputātiem
labāk popularizēt Eiropas
Savienības vēlēšanas, un
piedalījāmies pasākumu
veidošanā par Eiropas
Savienību, kā  rezultātā šogad 
tikām pie iespējas piedalīties
sbhc

ecembris mums visiem ir
īpašs mēnesis. Laiks
apstāties, padomāt, 

“salikt pa plauktiņiem” paveikto
gada laikā un……ļauties sapņiem.

Ikviens no mums vēlas gaišus ,
sirsnīgu svētku brīžus. Šo sajūtu
radām mēs paši, pošot savas
skolas telpas, izdaiļojot eglīti
savās mājās, nesot siltumu savās
sirdīs.

Kāds mums bijis šis decembris ,
ar kādiem cilvēkiem esam
sadarbojušies, ko uzzinājuši!

Laiks lasīt avīzes decembra
numuru!
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Tad vēl braucām uz
Rotenburgu, kura bija ļoti
burvīga un maza pilsētiņa ar
pilnīgi saglabājušos mūri apkārt
tai, tur bija arī Ziemassvētku
muzejs. Braucām tālāk uz
Prāgu. Devāmies uz Českij Raj
klintīm, kuras bija ļoti
iespaidīgas. Tur bija arī iespēja
iet pa ļoti šaurām vietiņām.

Kādi ir tavi spilgtākie mirkļi
par šo braucienu?
   -Visvairāk man atmiņā palika
atrašanās Eiropas Parlamentā ar
vēl aptuveni 700 citiem
jauniešiem, pirms tam ko tādu
nebiju pieredzējusi, kā arī man
ļoti patika Českij Raj klintis, jo
tās man likās patiešām
iespaidīgas.

Kādi bija tavi ieguvumi no šī
brauciena un vai tu ieteiktu
braukt arī citiem?
   -Šī brauciena laikā es ieguvu
jaunu pieredzi un zināšanas.
Sapratu, kā vispār strādā
Eiropas Parlaments, kā tiek
pienem

iedziļināties Eiropas
Savienības darbības
principos un tuvāk iepazīt,
kā tiek pieņemti lēmumi.
Mani iespaidi par
"Euroscola" pasākumu
jauniešiem Eiropas
Parlamentā ir fantastiski.
Ieejot parlamenta ēkā,
pārņēma sajūta, ka atrodos
ļoti nozīmīgā vietā, kur tiek
risinātas nopietnas
politiskās debates un
izstrādāti stratēģiski
lēmumi, pati celtne ir
vērienīga un plaša. vērieri

pieņemti lēmumi , ka tas nav
nemaz tik viegli. Es apskatīju
daudz jaunas un brīnišķīgas
pilsētas.

Es noteikti ieteiktu visiem
jauniešiem piedalīties
Eiroskolas aktivitātēs, jo tā
patiešām ir laba iespēja
papildināt zināšanas, iegūt
jaunu pieredzi un gūt
neaizmirstamas emocijas.
Nozīmīgs ir ne tikai
brauciens, bet arī viss, ko
darījām, lai līdz tam nokļūtu,
jo process bija tikpat
interesants un aizraujošs.

Lūk, Mārtiņš Mikažāna
pieredze

12 jauniešiem no mūsu skolas
bija iespēja viesoties Eiropas  
Eiropas Parlamentā Strasbūrā.
Vizīte bija aizraujoša un
vērtīga pieredze, kas ļāva
iedzili
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Pārsteidza debašu
daudzveidība, bija iespējams
dzirdēt dažādas perspektīvas un
viedokļus par kādu problēmu.
Iespaidīgi bija EP sēžu zāles
tehnoloģiskie risinājumi,
piemēram, tulkojumu sistēmas,
atstājot milzīgu iespaidu, ka
visas debates tiek tulkotas 24
ES valodās, uzsverot ES
apņemšanos nodrošināt
vienlīdzību un savstarpēju
sapratni.

Piedalīšanās "Euroscola"
pasākumā sniedza unikālu
pieredzi, kas ļāva iemācīties
daudz jauna par Eiropas
Savienību, tās darbību,
piemēram, kā darbojas lēmumu
pieņemšanas process Eiropas
Savienībā un kāda ir Eiropas
Parlamenta loma tajā, kā tiek
organizētas debates un
balsojumi par aktuāliem
Eiropas un globāliem
jautājumiem. Sapratu, cik
svarīgi ir sadarboties ar dažādu
kultūru un valodu cilvēkiem,
lai sasniegtu kopīgu mērķi, un
cik kompromisi ir būtiski, lai 

gotiskajā stilā celto Sv. Vīta
katedrāli. Apskatījām arī
dabas unikālās smilšakmens
klintis – Čehijas Paradīzi
(Česky ray).

Jauniešiem, kuri vēl nav
iesaistījušies Eiropas
Parlamenta Vēstnieku
skolas aktivitātēs, es
noteikti ieteiktu apsvērt
šādu iespēju, jo ir iespēja
padziļināti 
uzzināt, kā darbojas Eiropas
Savienība, kas ir tās vērtības
un kā tā ietekmē mūsu
ikdienu.Šīs zināšanas ir ne
tikai noderīgas, bet arī 

nodrošinātu vienotību tik
daudzveidīgā organizācijā.
Iejusties deputātu ādā, mums,
skolēniem, bija ļoti
interesanti.

Man patika komunicēt ar
līdzcilvēkiem, esmu pateicīgs
par iespēju viena brauciena
laikā būt daudzās valstīs un
pilsētās, izjust citu kultūru un
redzēt pilsētu unikālo
kultūrvēsturisko mantojumu.
Vācijā viesojāmies
Rotenburgā pie Lauberes, kas
ir gleznaina un reizē arī
kultūrvēsturiskiem
pieminekļiem bagāta pilsēta
ar tās vērienīgo mūri.
Protams, Francijā izjutām
franču viesmīlību un šarmu,
baudījām pasakaini gardos
kruasānus. Franču valoda, bez
šaubām, ir fonētiski skaista,
vilinoša un valdzinoša, kas
bieži vien izskanēja Eiropas
Parlamenta sēdē. Strasbūrā
jau tolaik jau bija sācies
Ziemassvētku tirdziņu
uzplaukums. Čehijas
galvaspilsēta Prāga apbūra ar
slaveno Kārļa tiltu un
gotiskajā stilā celto Sv. Vīta
katedrāli. Apskatījām arī
dabas unikālās smilšakmens
klintis – Čehijas Paradīzi
(Česky ray).

Jauniešiem, kuri vēl nav
iesaistījušies Eiropas
Parlamenta Vēstnieku skolas
aktivitātēs, es noteikti
ieteiktu apsvērt šādu iespēju,
jo ir iespēja padziļināti 
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aizraujošas un aktuālas
mūsdienu pasaulē. Ir iespēja
doties uz Strasbūru vai
piedalīties citos starptautiskos
pasākumos. EP Vēstnieku
skolas aktivitātes nav tikai
teorētiskas lekcijas. Tās ir
diskusijas, spēles, simulācijas un
citi interaktīvi pasākumi, kas
padara mācīšanos aizraujošu un
iedvesmojošu. Dalība aktivitātēs
attīsta svarīgas prasmes:
publisko runu, argumentāciju,
līderību un sadarbību, kā arī
izpratni par politiku. Šīs
prasmes ir vērtīgas ne tikai
mācībās, bet arī nākotnē,
veidojot karjeru vai iesaistoties
sabiedriskajās aktivitātēs.

 Jaunieši, esiet pilsoniski
aktīvi!

No sirds pateicamies Eiropas
Parlamenta Vēstnieku skolas
skolotājai Elzai Pāžai par
organizēto braucienu, kas bija
pieredzes bagāts un
neaizmirstams!

Decembrī skolā notika
Ziemassvētku tirdziņš, kurā
aktīvu dalību ņēma 7.-12.klašu
skolēni. Īpašu uzmanību guva
to jauniešu darbiņi, kas jau
veiksmīgi realizē savas idejas,
esot uzņēmējdarbības lauciņā.

Piedāvājam intervijas ar
Anastasiju Magiču.

 bija pirkti vairāku veidu
statīvi, taču labākais veids
kā izvietot rokassprādzes,
izrādījās tās vienkārši
nolikt uz galda.

Kā tu piesaistīji klientus?
 -Ar dažādām galda
dekorācijām, virteni un
krāsainām cenu zīmēm, kā
arī pastāstot par produktu.

Kādi ir tavi panākumi?
   -Pagaidām panākumu nav
daudz, jo šis ir tikai darba
sākums , tālāk būs JA
LATVIA tirdziņi Rīgā, kur
gūšu vairāk panākumus un
varēšu pārdot vairāk preču.

Ko tu iemācījies šajā
laikā, uzzināji par sevi?
  -Darbošanās laikā sapratu,
ka man ir laba pacietība, jo
veidot tik daudz rotaslietu
un piekariņu īsā periodā
nebija viegls darbs.

 
Jauniešiem es ieteiktu

sapņot, ticēt sev un
nepadoties , jo ikviens no
mums ir spējīgs uz lieliem

sasniegumiem.

Kas tevi iedvesmoja uzsākt
savu uzņēmējdarbību?
   -Uzņēmējdarbību sākt mani
iedvesmoja sapnis izveidot
savu rotaslietu uzņēmumu, tā
kā man patīk darboties un
veidot kaut ko ar savām
rokām.

Kā radās ideja?
   -Ideja radās jau iepriekš, kad
taisīju rotaslietas sev un
draugiem, bet pēc tam
izveidojot savu mācību
uzņēmumu , izmantoju
iespēju piedalīties
Ziemassvētku tirdziņā.

Kādi bija pirmie soļi?
   -Bija jāsaplāno visa
nepieciešamā nopirkšana, jo
šādam radošam darbam vajag
daudz materiālu un
pacietības. Pēc tam sekoja
ideju un skiču radīšana, kā arī
pašu rotaslietu veidošana.

Kādas bija galvenās
grūtības, ar ko saskāries?
   -Grūtību nebija daudz , bet
bija jāpadomā, kā pārskatāmi
izvietot aproces, lai tās
tirdziņā varētu labi redzēt , jo
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Tuvojoties svētku sezonai, nav
labāka veida, kā iesildīties
svētku noskaņās, kā ieslīgt
sirsnīgā Ziemassvētku filmā vai
pilnībā iegrimt aizraujošā
svētku tematikas grāmatā.
Neatkarīgi no tā, vai meklējiet
ģimenei draudzīgu klasiku,
romantiskas pasakas vai stāstus,
kas atspoguļo patieso
Ziemassvētku būtību, mūsu
piedāvājumā ir izvēle, kas
noteikti iepriecinās. Lūk, mūsu
labākie ieteikumi filmām un
grāmatām, ko baudīt šajos
Ziemassvētkos:

Filmas:
Home Alone 

(Viens pats mājās)

Ziemassvētku klasika, kas ik    
wjchjewcjwe

Stāsts ir par jaunu sievieti -
Keitu, kura atveseļojas pēc
sirds transplantācijas. Viņa
satiek Tomu, kurš palīdz
viņai no jauna atklāt prieku
un dzīves jēgu. Ar
pārsteidzošu pavērsienu, kas
savieno viņu likteņus, šī
filma pēta mīlestības,
zaudējuma un otrās iespējas
nozīmi svētku laikā. (Lai gan
šī ir romantiska
kinokomēdija, iesakām
pirms tam paņemt salvetes)

The Grinch 
(Grinčs)

gadu iepriecina skatītājus.
Stāsts ir par jauno Kevinu,
kurš aizsargā savu māju no
neveiksmīgajiem zagļiem, kad
ģimene viņu nejauši atstāja
mājās vienu pašu. ( Redzamās
darbības mājās neatkārtot!)

Love Actually
 (Tāda ir mīlestība)

Šī ir iemīļota Ziemassvētku
romantiskā kinokomēdija, kas
atspoguļo dažādus mīlestības
veidus, izmantojot vairāku
personāžu stāstus, kas notiek
vienlaicīgi Londonā. Tās
vēstījums par to, ka “mīlestība
patiesībā ir visapkārt”, padara
to par lielisku izvēli brīvdienu
skatīšanai.

Last Christmas 
(Reiz Ziemassvētkos)
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Filmas, kuras jānoskatās
un grāmatas, kuras

noteikti jāizlasa svētku
laikā



Šis ir sirsnīgs stāsts par īdzīgu,
zaļu radījumu, kurš visu savu
dzīvi ienīda Ziemassvētkus, līdz
ciemata iedzīvotāji palīdz
viņam iepazīt patieso svētku
jēgu. Tā svētku klasika, kas
mudina skatītājus aizdomāties
par to, kas patiesi ir svarīgs šajā
laikā.

Grāmatas:
The Snow Child 
(Sniega bērns)

Eovinas Īvi aizkustinoši rakstīts
stāsts, kura darbība norisinās
20. gadsimta 20.gados Aļaskā.
Kāds pāris atrod cerību pēc
smaga zaudējuma, pateicoties
noslēpumainajam sniega
bērnam, ko viņi paši rada. Ar
lirisku prozu un emocionālu
dziļumu tas aicina lasītājus
aizdomāties par zaudējumu un
cerību.

Comfort and Joy
(Komforts un prieks)

Grāmata stāsta par sievieti,
kas pārdzīvo sāpīgu šķiršanos
un pēc lidmašīnas avārijas
negaidīti nokļūst nomaļā
mājiņā. Tur viņa izveido dziļu
saikni ar sērojošu zēnu un
viņa tēvu, atklājot mīlestības
dziedinošo spēku un patieso
Ziemassvētku garu.

Murder for Christmas 
(Slepkavība

Ziemassvētkos) 

Frānsisa Dunkana rakstīts
stāsts ir par detektīvu
amatieri, kurš ir uzaicināts
uz svētku svinībām
Benedikta Grama lauku
īpašumā, lai atklātu
slepkavību zem
Ziemassvētku eglītes. Viesu
vidū pieaug saspīlējums, un
viņam jāatklāj aizdomīgo
personu noslēpumi un
motīvi, lai atrisinātu
noslēpumu, pirms notikusi
vēl viena slepkavība.
vjenkokvj

Sidraba Eglīte

Starp latviešu autoriem
izceļas Mirdzas Timmas       
sirsnīgā pasaka, kas risinās
mežā pirms Ziemassvētkiem.
Stāstā meža laumiņas izvēlas
vispiemērotāko eglīti
svētkiem, un tajā piedalās
dažādi dzīvnieki, rūķi un
laumiņas, kas piešķir stāstam
maģisku un burvīgu
atmosfēru. Stāsts ļauj
atgriezties bērnībā un liek
atgādināt svētku nozīmi.
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Ukrainā- vietām Ziemassvētku
eglītes dekorē ar visiem
ierastajiem un vienu ne pārāk
ierastu rotājumu. Eglītē paslēpj
mākslīgos zirnekļus ar tīkliem,
uzskatot, ka to atradējus
sagaida veiksme. Kāda ukraiņu
tautas teika vēsta par kādu
nabaga atraitni, kurai pietrūcis
naudas, lai nopirktu rotājumus
ģimenes Ziemassvētku eglītei.
Kādu rītu viņa atmodusies un
pamanījusi zirnekli, kas skaisti
izgreznojis eglīti ar savu tīklu,
darot sievieti svētkos ļoti
laimīgu. 

Kurpju zīlēšana Čehijā-
Neprecētās sievietes
Ziemassvētku vakarā met kurpi
pār plecu, lai noskaidrotu, vai
nākamajā gadā apprecēsies. Ja
kurpe nokrīt ar purngalu pret
durvīm, tas nozīmē, ka drīz būs
kāzas.

Salmu āzis Zviedrijā- Jēvlē
katru gadu tiek uzstādīts
milzīgs salmu āzis, kuru vietējie
iedzīvotāji un viesi mēģina
nodedzināt. Šī tradīcija ir
kļuvusi par neiztrūkstošu
Ziemassvētku rituālu.

Avīzes komanda:
Ingūna Buldure, Beāte Vēkšēja, Paula Esmeralda Deksne,
Mārtiņš Mikažāns, Katrīna Laputjova, Anete Grudule
Vizuālais noformējums:
Elizabete Skačkova
Konsultante:
 Sandra Stikute

Avīzes komandas novēlējums
Ziemassvētkos un Jaunajā
gadā!

Mēs esam piedzimuši,
lai būtu laimīgi
lai otru darītu

laimīgu.
Tas skan pārāk laimīgi,
Bet es ticu, ka tā arī ir!

/ Renārs Kaupers/

Uz tikšanos 2025.gadā!

Japāna- Daudzi japāņi
iecienījuši baudīt tradicionālo
Ziemassvētku mielastu
restorānā Kentucky Fried
Chicken. Šī ēstuve ir kļuvusi
tik populāra, ka Japānā, lai
Ziemassvētku laikā ieturētu
maltīti kādā no šā tīkla
restorāniem, vietas pie galdiņa
jārezervē jau savlaikus.

Spāņiem ir daudzas neparastas
Ziemassvētku paražas. Lūk, arī
kāda gadu mijas tradīcija:
Spānijā ir pieņemts Vecgada
vakarā valkāt sarkanu
apakšveļu. Mazā La Font de la
Figuera pilsētiņa šo paražu ir
papildinājusi ar Jaungada
skrējienu, kura dalībnieki ir
ģērbti tikai sarkanā apakšveļā.
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Neparastākās
Ziemassvētku tradīcijas

pasaulē
Ziemassvētki plaši tiek

svinēti visā pasaulē.
Katrā valstī ir savas
tradīcijas, kas dzīvo

gadsimtiem ilgi un ir
savdabīgas, īpašas.


